

# Inhalt Band 46, Heft 11, 2014

	<b>Editorial Aktuelles</b>	<b>Editorial News</b>	<b>325</b>
MICHAEL GERHARD, MATTHIAS FABIAN, THOMAS HÖVELMANN, SIMON KAUBISCH	<b>Europäischer Artenschutz im Blindflug Vorgezogene Ausgleichsmaßnahmen im nordrhein-westfälischen Straßenbau</b>	<b>European Species Protection in Blind Flight? CEF-measures in the context of road construction in North Rhine-Westphalia</b>	<b>329</b>
GERD LUPP, RALF-UWE SYRBE, LINDA HEUCHELE, CHRISTINA RENNER, DOMINIK SIEGRIST, WERNER KONOLD	<b>Partizipative Szenarien als Erfolgsmodell für eine integrierte Entwicklung? Strategieentwicklung im Kontext von Tourismus, erneuerbarer Energie, Sicherung der biologischen Vielfalt und Klima-anpassung in Großschutzgebieten</b>	<b>Participative Scenarios as Recipe for Success for Integrated Development? Strategies in the context of tourism, renewable energies, conservation of biodiversity, and climatic adaptation on large-scale conservation areas</b>	<b>336</b>
MARTIN EGGERT	<b>Verjüngungspotenzial der Douglasie in Bayern Keine Einstufung als invasive Art gemäß BNatSchG</b>	<b>Regeneration Potential of Douglas Fir in Bavaria No classification as invasive species according to the Federal Nature Conservation Act</b>	<b>345</b>
KATHARINA THEWS, KLAUS WERK CLAUS NEUBECK	<b>Kurz berichtet Regionales Saatgut: Grundlagen aktualisiert  Auendynamik, Biber und Weidetiere – Schlüsselfaktoren für den Erhalt der Gelbbauchunke</b>	<b>Short Items Regional seeds – update of the basics  Floodplain dynamics, beaver and grazing animals – key factors for the preservation of the yellow-bellied toad</b>	<b>352</b>
	<b>Tagungsberichte Diskussionsforum zu Ökosystemleistungen</b>	<b>Conference Reports Discussion forum for ecosystem services</b>	<b>354</b>
	<b>Termine</b>	<b>Dates</b>	<b>354</b>
	<b>Buchbesprechungen</b>	<b>Book Reviews</b>	<b>356</b>